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Rada Gminy Biała Podlaska 
 

Protokół 

X sesja Rady Gminy Biała Podlaska w dniu 04 lutego 2025 
Miejsce posiedzenia: zespół dworsko-parkowy w Grabanowie z siedzibą w Wilczynie 31 
Obrady rozpoczęto 04 lutego 2025 o godz. 10:00, a zakończono o godz. 11:41 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Jarosław Abramowski 
2. Dariusz Gromadzki 
3. Maciej Hawryluk 
4. Bartłomiej Koszołko 
5. Ilona Łupawka 
6. Marcin Onisiewicz 
7. Justyna Paszkiewicz 
8. Marta Piotrowska 
9. Dariusz Plażuk 
10. Mieczysław Popławski 
11. Marek Sawczuk 
12. Dawid Skraburski 
13. Tomasz Stępniewski 
14. Tomasz Wołowik 
15. Tomasz Zazula 
 Oraz: 

1. Konrad Gąsiorowski – Wójt Gminy Biała Podlaska 
2. Adam Platewicz – Zastępca Wójta Gminy Biała Podlaska 
3. Mariusz Trzeciak – Sekretarz Gminy 
4. Agata Olichwirowicz – Skarbnik Gminy 
5. Agnieszka Borodijuk – Dyrektor GOK 
6. Marlena Makaruk – Kierownik GOPS 
7. Janusz Hodun – Prezes GZK 
8. Arkadiusz Drąg – kierownik ref. Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
9. Renata Krokos – kierownik ref. Podatków i opłat 
10. Katarzyna Strycharz – kierownik referatu Inwestycji i Drogownictwa 
11. Monika Parchomiuk – kierownik ref. Oświaty 
12. Inga Kulicka – inspektor ds. infrastruktury i ładu przestrzennego 
13. Szczepan Baczkura – inspektor ds. geodezji 
14. Grzegorz Sacharuk – sołtys sołectwa Sycyna 
15. Piotr Maleńczuk – sołtys sołectwa Sławacinek Nowy 
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16. Delegacja mieszkańców Sławacinka Nowego 
17. media lokalne 

 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy – pan Maciej Hawryluk otworzył X sesję Rady Gminy Biała Podlaska IX 
kadencji, przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z kierownictwem oraz gości przybyłych na sesję. 
Przewodniczący przekazał głos Wójtowi Gminy. 

Wójt poprosił o uczczenie minutą ciszy pamięci tragicznie zmarłego mieszkańca Rakowisk Cezarego 
Lotkowskiego – ratownika medycznego, śmiertelnie ranionego nożem podczas pracy.  

Następnie na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych, 
co stanowi wymagane quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

 Przewodniczący zauważył, że radni mają proponowany porządek obrad na urządzeniach. Zapytał czy ktoś 
chce złożyć wniosek o zmianę porządku obrad. Wobec braku uwag przeszedł do głosowania nad 
porządkiem obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu w biurze rady oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Biała Podlaska. Dodał, że nie wpłynęły 
żadne uwagi i wnioski, w związku z czym poddał go pod głosowanie w przedstawionym brzmieniu. 

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

4. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych. 

Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

5. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy przedstawił informację z działalności jednostek organizacyjnych gminy oraz poszczególnych 
referatów, wymienił najważniejsze wydarzenia z życia gminy, omówił spotkania i uroczystości, w których 
uczestniczył reprezentując urząd i mieszkańców.  Poinformował o pozyskanych środkach na poszczególne 
działania oraz o złożonych wnioskach i postępach przy realizacji inwestycji. Przypomniał o składaniu 
wniosków na zwrot akcyzy zawartej w cenie oleju napędowego, poinformował o możliwości składania 
wniosków do GOPS na pomoc żywnościową dla osób w trudnej sytuacji życiowej.  

6. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o udziale w wydarzeniach gminnych, szczególnie podziękował 
za organizację Orszaku Trzech Króli w Dokudowie wszystkim organizatorom. Omówił inne wydarzenia 
kulturalne i urzędowe, w których uczestniczył. Podziękował pani kierownik ref. Inwestycji i drogownictwa 
za spotkania ze wszystkimi radnymi w sprawie inwestycji zaplanowanych na 2025 rok i utrzymania dróg. 
Poinformował o spotkaniach z władzami gminy głównie w sprawie planu ogólnego i oświaty. Nadmienił, że 
brał czynny udział w I Zlocie Morsów w Porosiukach. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025 – 2027. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2025 – 2027. 

Projekt uchwały omówiła pani Marlena Makaruk – Kierownik GOPS. Zaznaczyła, że podjęcie uchwały jest 
obowiązkiem ustawowym, omówiła główne założenia programu, którego zadaniem jest wspieranie 
rodziny, będącej naturalnym środowiskiem rozwoju i dobra dzieci, które potrzebują ochrony i pomocy ze 
strony dorosłych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu w zakresie 
opracowania dokumentacji technicznej drogi dla rowerów na odcinku od miejscowości Hrud do węzła 
autostrady A2. 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy – pan Konrad Gąsiorowski. Zaznaczył, że jest to kolejny krok w 
kierunku podnoszenia standardów bezpieczeństwa na terenie gminy. Przypomniał, że kierowane były 
pisma i petycje mieszkańców w tej sprawie, gmina zadeklarowała wsparcie finansowe i przy pomocy 
województwa inwestycja zostanie zrealizowana zwiększając bezpieczeństwo mieszkańców. 

Radna Marta Piotrowska zauważyła, że pismo było składane na odcinek Hrud – Biała Podlaska, natomiast 
w piśmie od Marszałka Województwa jest wymieniony odcinek „od granicy miasta Biała Podlaska do 
miejscowości Hrud”. Zapytała dlaczego odcinek węzeł Biała Podlaska nie został uwzględniony w 
dokumentacji zawartej w uchwale. 

Wójt odpowiedział, że ten odcinek wykonuje miasto Biała Podlaska, nie leży to w kompetencji gminy, a 
gmina będzie doprojektowywać do istniejącej ścieżki. Dodał, że miasto zawarło porozumienie z 
województwem i projektuje w imieniu Zarządu Województwa. 

Radny Dariusz Plażuk poinformował, że miasto poszerza istniejącą drogę do węzła K2, w przyszłym roku ma 
być realizacja inwestycji i mają być dwa pasy ruchu oraz ścieżka rowerowa. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Lubelskiemu w zakresie 
opracowania dokumentacji technicznej drogi dla rowerów na odcinku od miejscowości Hrud do węzła 
autostrady A2. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lekkiego samochodu rozpoznawczo-
ratowniczego NISSAN PATHFINDER SLRR stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska. 

Projekt uchwały omówił Wójt Gminy. Stwierdził, że naprawa samochodu byłaby 2 razy droższa niż jego 
wartość. Dodał, że jednostka OSP w Sławacinku Starym działa bardzo sprawnie i pozyskała samochód 
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młodszy i z mniejszym przebiegiem, który będzie służył całemu powiatowi ciągając przyczepkę z wężem 
strażackim. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie lekkiego samochodu rozpoznawczo-ratowniczego 
NISSAN PATHFINDER SLRR stanowiącego własność Gminy Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o wyłączenie obrębu geodezyjnego Woroniec i 
Sycyna z możliwości realizacji inwestycji uciążliwych. 

Projekt uchwały omówiła pani Inga Kulicka. Zaznaczyła, że możliwość uwzględnienia petycji może mieć 
miejsce dopiero na etapie sporządzenia nowego planu miejscowego lub jego zmiany, po wcześniejszym 
uchwaleniu planu ogólnego – tj. nowego dokumentu planistycznego o randze aktu miejscowego, który 
wszystkie samorządy w kraju mają obowiązek uchwalić do końca 2025 r. Omówiła proces sporządzania 
planu ogólnego i jego główne założenia. Dodała, że proces ten jest wieloetapowy i długotrwały, a jego 
realizacja musi być zgodna z obowiązującymi przepisami prawa. Omówiła strefy planistyczne, zaznaczyła, 
że nie mogą one na siebie nachodzić. Omówiła strefy, jeśli chodzi o obręb Woroniec i Sycyna. Zaznaczyła, 
że jeśli chodzi o obręb Woroniec, nie wprowadza się strefy wielkotowarowej produkcji rolnej oraz dla obu 
obrębów nie dopuszcza się budowy biogazowni. Poinformowała o wyznaczeniu strefy buforowej w planie 
ogólnym – bufor 30-40 m po to by ewentualnie rolnicy mogli rozbudowywać swoje gospodarstwa. 
Zaznaczyła, że w obrębie Sycyna i Woroniec nie dopuszcza się strefy buforowej. Omówiła kolejny etap 
procedury, czyli utworzenie planu miejscowego, zaakcentowała, że obecne plany zachowują swoją moc. 
Dodała, że regulacje wprowadzone w planie ogólnym oraz nowych miejscowych planach 
zagospodarowania przestrzennego, będą dotyczyć wyłącznie nowych inwestycji i nie obejmą inwestycji już 
istniejących ani tych, które posiadają prawomocne decyzje o pozwoleniu na budowę. 

Zaznaczyła, że obręb Woroniec w obecnym studium jest wskazany jako obszar o dominacji funkcji 
gospodarki rolnej wielkoobszarowej, a zmiana planu musi być zgodna ze Studium, ponieważ brak zgodności 
skutkuje uchyleniem planu przez Wojewodę. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że pełne zrealizowanie petycji mieszkańców nie jest możliwe do 
końca roku, bo musi być zgodność w ze Studium, zapytał czy istnieje możliwość wprowadzenia 
szczegółowych regulacji blokujących inwestycje uciążliwe po uchwaleniu planu ogólnego. 
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Pani Inga Kulicka odpowiedziała, że gmina wprowadza strefy planistyczne, którymi można zminimalizować 
lub ograniczyć inwestycje uciążliwe, ale jak mamy zabudowę zagrodową to są istniejące gospodarstwa i nie 
możemy zmienić funkcji. Uwzględnienie petycji jest możliwe tylko na etapie sporządzenia planu 
miejscowego, nie ma możliwości podjęcia jakiejś innej uchwały rady gminy, która ograniczałaby uciążliwe 
inwestycje. 

Przewodniczący Rady Gminy zadeklarował, że na spotkaniu w sprawie planu ogólnego będą zgłaszane 
życzenia mieszkańców i jeżeli chcą oni, aby w planie ogólnym znalazły się zapisy o blokowaniu takich 
inwestycji, to powinno być to uwzględnione, a potem uszczegółowione w miejscowych planach 
zagospodarowania przestrzennego. Poprosił o zabranie głosu Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji. 

Pan Marek Sawczuk – Przewodniczący Komisji przedstawił zebranym stanowisko komisji w tej sprawie. 
Zaznaczył, że petycja analizowana była przez komisję na dwóch posiedzeniach, stwierdzono, że 
uwzględnienie petycji może nastąpić wyłącznie w ramach procedury opracowania aktów prawa 
miejscowego, takich jak plan ogólny oraz miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, zgodnie z 
obowiązującymi przepisami prawa. Dodał, że biorąc pod uwagę powyższe komisja rekomenduje Radzie 
Gminy uznać petycję o wyłączenie obrębu geodezyjnego Sycyna i Woroniec z możliwości realizacji 
inwestycji uciążliwych za bezzasadną. 

Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że już w wersji roboczej planu ogólnego, zrobiono to, co da się 
zrobić na etapie opracowywania planu ogólnego w celu ograniczenia inwestycji uciążliwych – wyłączamy 
ten teren jeśli chodzi o możliwość budowy biogazowni oraz wyłączamy możliwość wielkotowarowego 
rolnictwa. Zaakcentował, że mimo, że rada w uchwale uznaje petycję za bezzasadną, to będzie robiła co się 
da, aby działać w duchu petycji.  

Głos zabrał Grzegorz Sacharuk – sołtys sołectwa Sycyna. Nie zgodził się ze stwierdzeniem, że petycja jest 
bezzasadna, opisał sytuację i przedstawił swoje racje. Podziękował, że temat jest podniesiony przez komisje 
i radę gminy i jest dobra wola, aby pomóc mieszkańcom. Dodał, że po uchwaleniu planu ogólnego będzie 
zgłaszał wnioski do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Przedstawił wyniki kontroli 
przeprowadzonej przez Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska. 

Jako członek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wypowiedział się radny Bartłomiej Koszołko. Wyjaśnił, że 
rozpatrując petycję komisja mogła ją w całości uwzględnić albo w całości odrzucić. Zaznaczył, że nie można 
zablokować rolnikom - mieszkańcom tych obrębów możliwości budowy, co by się stało, jeśli petycja w tej 
formie zostałaby uwzględniona. Dodał, że zostaną wprowadzone odpowiednie zapisy w planie ogólnym, 
aby nie blokować mieszkańców Sycyny, ale żeby nie powstały nowe inwestycje uciążliwe. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji o wyłączenie obrębu geodezyjnego Woroniec i Sycyna z 
możliwości realizacji inwestycji uciążliwych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (10) 
Jarosław Abramowski, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marta Piotrowska, Dariusz 
Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek Sawczuk, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (3) 
Dariusz Gromadzki, Justyna Paszkiewicz, Tomasz Stępniewski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marcin Onisiewicz, Dawid Skraburski 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Biała Podlaska. 

Projekt uchwały przedstawił pan Szczepan Baczkura. Poinformował, że działka 419/1 w Roskoszy stanowi 
drogę gminną leżącą pośród działek osoby prywatnej, która złożyła wniosek o zamianę, gdyż ta działka nie 
jest użytkowana jako droga, a mieszkańcy jeżdżą po działce wnioskodawcy. Poprosił o podjęcie uchwały w 
celu doprowadzenia do stanu zgodności ze stanem użytkowania na gruncie. Dodał, że podział został już 
dokonany, a Zarząd Dróg Wojewódzkich pozytywnie zaopiniował możliwość dokonania zjazdu z drogi 
wojewódzkiej na przyszłą drogę gminną. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Biała Podlaska. 

Projekt uchwały omówił pan Szczepan Baczkura. Poinformował, że chodzi o zbycie działek w Czosnówce 
przy ul. Olchowej i jest konsekwencją wcześniejszych działań gminy polegających na wykupie działek od 
właścicieli - osób fizycznych pod poszerzenie zgodnie z przebiegiem drogi gminnej. Dodał, że działki 
zaplanowane do zbycia są użytkowane przez właścicieli działek przylegających i nie mają nic wspólnego z 
drogą gminną. Aby uregulować przebieg drogi i faktyczny przebieg drogi należy podjąć uchwałę. 

Głosowano w sprawie: 
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiących własność Gminy 
Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

13. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Biała Podlaska dla terenów położonych w obrębie Sławacinek Nowy. 

Projekt uchwały omówiła pani Inga Kulicka. Scharakteryzowała teren objęty opracowaniem – około 6 ha 
przy drodze krajowej nr 2. Poinformowała, że z wnioskiem o zmianę mpzp zwrócił się właściciel 
nieruchomości, a po przeanalizowaniu zgodności ze Studium uznano, że można przystąpić do sporządzenia 
planu. Dodała, że celem sporządzenia miejscowego planu jest wskazanie nowych terenów inwestycyjnych 
w zakresie usług i produkcji, w tym produkcji energii z elektrowni słonecznych (instalacji fotowoltaicznych). 
Zaznaczyła, że projekt dokumentu uzyskał wszystkie pozytywne opinie organów i instytucji wymaganych 
ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Pan Marcin Onisiewicz – radny z okręgu obejmującego Sławacinek Nowy poprosił o przyjęcie uchwały, 
zaznaczył, że rada nie może blokować wszelkich inwestycji i rozwoju gminy. Dodał, że każda inwestycja 
przynosi gminie dochody, które później działają z korzyścią dla wszystkich mieszkańców. Zaznaczył, że 
gmina powinna być otwarta dla przedsiębiorców, aby mogli inwestować na jej terenie i należy pogodzić 
interesy mieszkańców i inwestorów. 

Przewodniczący Rady Gminy – pan Maciej Hawryluk zaznaczył, że to mieszkańcy powinni decydować co się 
dzieje w ich okręgu i zależy to od specyfiki danego terenu. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Biała Podlaska dla terenów położonych w obrębie Sławacinek Nowy. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego fragment miejscowości Woskrzenice Duże, gmina Biała Podlaska. 

Projekt uchwały omówiła pani Inga Kulicka. Przypomniała, że na przedostatniej sesji rada gminy 
podejmowała uchwałę w sprawie zmniejszenia obszaru sporządzenia planu miejscowego i teraz należy go 
uchwalić. Dodała, że jest to obszar o powierzchni około 100 ha terenów położonych przy drodze krajowej 
nr 2. Celem sporządzenia miejscowego planu jest wskazanie nowych terenów inwestycyjnych w zakresie 
usług i produkcji, w tym produkcji energii z elektrowni słonecznych (instalacji fotowoltaicznych). Dodała, że 
z wnioskiem zwrócił się właściciel działki, który nie mógł rozwinąć swojej inwestycji. Zaznaczyła, że projekt 
planu jest zgodny ze Studium i uzyskał wszystkie pozytywne opinie organów i instytucji wymaganych 
ustawą o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym. 

Pani Justyna Paszkiewicz – radna z okręgu, który jest objęty projektem uchwały, poprosiła o podjęcie 
uchwały. 

Radny Tomasz Wołowik – Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
zaznaczył, że komisja zajmowała się tym tematem i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obejmującego fragment miejscowości Woskrzenice Duże, gmina Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na 2025 rok. 

Projekt uchwały przedstawiła pani Agata Olichwirowicz- Skarbnik Gminy. Poinformowała, że wszystkie 
zmiany budżetu radni mają na nośnikach, łącznie z autopoprawką. Zaznaczyła, że budżet nie jest stały, po 
czym scharakteryzowała główne zmiany budżetu spowodowane decyzjami Wojewody Lubelskiego. 
Omówiła zmiany w związku z nowym sposobem klasyfikowania dochodów jednostek. Omówiła zmiany 
inwestycyjne i aktualizację załączników z nich wynikające, zaznaczyła, że są duże zmiany jeśli chodzi o 
inwestycje z programu Polski Ład wynikające z postępu prac i należy zrobić przesunięcia z 2024 na 2025 rok 
oraz wprowadzić zmianę nazewnictwa zadań. Omówiła też inne mniej znaczące zmiany budżetu. 
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Przewodniczący Rady Gminy odniósł się do zmiany budżetu dotyczącej przesunięć w związku z zakupem 
samochodów strażackich dla KMPSP, co skutkuje przekazaniem ciężkiego samochodu gaśniczego dla OSP 
w Dokudowie. Zaznaczył, że jest to młoda, bardzo prężna drużyna i potrzebują samochodu gaśniczego do 
prawidłowego funkcjonowania. 

Głos zabrał Wójt, podkreślił pomoc Powiatu Bialskiego, który pomógł i dopłaca do auta 80 tys. zł, 
podziękował Staroście i Radnemu Powiatowemu Czesławowi Pikaczowi. 

Radny Tomasz Wołowik zwrócił uwagę, że w projekcie uchwały jest przystanek w Grabanowie, a powinno 
być w Wilczynie. 

Skarbnik Gminy sprostowała, że zadanie ma nazwę „projekt przystanku przy dworze w Grabanowie”. 
Wywiązała się krótka dyskusja na temat nazewnictwa i położenia dworku. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Biała Podlaska na 2025 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Projekt uchwały przedstawiła pani Agata Olichwirowicz – Skarbnik Gminy. Zaznaczyła, że zmiana 
wieloletniej prognozy finansowej jest konsekwencją uchwalenia zmiany budżetu. Dodała, że w wpf 
zaktualizowano kwotę przedsięwzięcia z programu Polski Ład – budowa dróg wraz z infrastrukturą 
techniczną na terenie Gminy Biała Podlaska – zwiększenie kwoty zadania. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 
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17. Wolne wnioski i zapytania. 

Radny Dariusz Plażuk zapytał o możliwość przesunięcia i domontowania 2 progów zwalniających w 
Rakowiskach oraz o możliwość obniżenia krawężnika przy sklepie Lewiatan. 

Wójt poprosił o składanie zgłoszeń w drobnych sprawach technicznych bezpośrednio do kierownik referatu 
inwestycji. Dodał, że progi są położone zgodnie z obowiązująca organizacją ruchu i aby je przesunąć, trzeba 
zmieniać organizację ruchu. 

Radny Dariusz Plażuk zapytał też o postępy jeśli chodzi o budowę chodnika przy przedszkolu. 

Wójt odparł, że ta sprawa jest procedowana. Sprecyzował, że chodzi o parking, nie chodnik i badane są 
możliwości techniczne jego wykonania. 

Radny Marcin Onisiewicz przedstawił prośbę mieszkańców Sławacinka Nowego o zakup działki z budynkiem 
do zaadaptowania na świetlicę wiejską. 

Sołtys sołectwa Sławacinek Nowy – pan Piotr Maleńczuk zauważył, że cena jest atrakcyjna. Mieszkańcy 
uzasadnili prośbę brakiem obiektu do zorganizowania zebrania, spotkania czy zarejestrowania koła 
gospodyń wiejskich.  

Radny Bartłomiej Koszołko poinformował, że Komisja Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
wstępnie opiniowała ten wniosek i ustalono, że należy pojechać w teren. Dodał, że jest to bardzo mała 
działka, a na pewno mieszkańcy będą chcieli plac zabaw, a budynek potrzebuje remontu i przebudowy.  

Pan Piotr Maleńczuk poinformował, że jest możliwość dokupienia 14 arowej działki obok.  

Radny Bartłomiej Koszołko zaznaczył, że Komisja uda się w teren celem oględzin przedmiotowych 
nieruchomości, a o spotkaniu zostanie poinformowany sołtys. 

Radny Tomasz Wołowik – Przewodniczący Komisji Infrastruktury, Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
potwierdził Słowa radnego Koszołki. 

Wójt Gminy zaznaczył, że nikt nie jest przeciwny zakupowi tej działki, ale podejmujemy decyzje 
przemyślane. Dodał, że mieszkańcy czekali kilkanaście czy kilkadziesiąt lat, a on został wójtem 7 miesięcy 
temu i mówimy o zakupie 2 działek za kilkaset tysięcy w ciągu miesiąca. Poprosił o czas dla urzędników na 
podjęcie mądrej decyzji. Poinformował, że będą zmiany obrębów geodezyjnych i zgodnie z koncepcją 
działki te znajdą się w obrębie Porosiuk. Zapewnił, że będą prowadzone z mieszkańcami konsultacje, zalecił 
szukanie alternatywnej lokalizacji w porozumieniu z pracownikami gminy. Zaapelował, żeby decyzje 
skutkujące wydatkowaniem pieniędzy publicznych były przemyślane. Zaznaczył, że nie jest przeciwny 
zakupieniu tej działki. 

Radny Tomasz Wołowik zapytał o grupę szybkiego reagowania – od kiedy będzie działała, kto będzie w niej 
pracował i kto będzie koordynatorem oraz do kogo należy zgłaszać problemy. 
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Wójt odpowiedział, że jest to grupa do naprawy drobnych usterek i cieszy się, że nie trzeba będzie zlecać 
takich robót na zewnątrz. Zawrócił się do radnego Tomasza Wołowika i Marka Sawczuka, poinformował o 
zmianie obwodów głosowania w ich obwodach wyborczych, dodał, że w m.in. w związku  z tym nastąpi 
zmiana nazwy z Grabanów Kolonia na Grabanów i wtedy będzie to wystarczający argument, aby Komisarz 
Wyborczy przychylił się do propozycji zmiany obwodów głosowania.  

Poinformował również o przeprowadzonej kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, która wypadła nieźle.  

Poprosił mieszkańców gminy o wpisywanie przy wypełnianiu PITu właściwego adresu zamieszkania, co 
zwiększy przychody gminy. Dużo osób jest zameldowanych gdzie indziej, a upomina się o inwestycje w 
gminie, gdzie faktycznie mieszka. 

18. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim 
za udział i zamknął obrady X sesji IX kadencji Rady Gminy Biała Podlaska. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Biała Podlaska 

Maciej Hawryluk 

Przygotowała: Maja Fila 


